
کرمان  کل دادگستری استان  آرمان ملی: با نظر رئیس 
پرونده فساد فوتبال به زودی از دادسرا به دادگاه خواهد رفت 
و رسیدگی به این پرونده با قاطعیت و بدون اغماض در دادگاه 

رفسنجان ادامه پیدا خواهد کرد. 
   دو پرونده فساد 

فوتبال ایران و به خصوص هیات رئیسه فدراسیون فوتبال 
از ابتدای سال ۱۴۰۳ درگیر پرونده فساد در فوتبال است و 
عزم جدی نهادهای نظارتی برای به سرانجام رساندن این 
ک در  پرونده، پای دیگر پرونده ها را هم به میان کشید. تابنا
ادامه نوشت: یکی از پرونده هایی که در نهاد قضائی در دست 
بررسی است، مربوط به قرارداد تبلیغاتی سازمان لیگ در زمان 
کت« در کمیته  ریاست »مهدی تاج« و حضور »محمدرضا سا
بازاریابی این سازمان با شرکت کانون ایران نوین بود. پرونده ای 
که سرانجام در حال به نتیجه رسیدن و اعلام رأی است و گویا 
احکام هر دو متهم اصلی این پرونده صادر شده و احتمالاً به 
زودی اعلام می شود. همچنین پرونده قرارداد فدراسیون 
فوتبال با »مارک ویلموتس«، سرمربی سابق تیم ملی هم که از 
سال ۱۳۹۹ باز شد، اما گویا مسکوت مانده بود مجدد به جریان 
افتاده و قرار است به زودی رأی آن نیز صادر شود. پرونده ای که 
مهدی تاج، پس از بازگشت دوباره به فدراسیون فوتبال وقتی 
با این سؤال مواجه شد که پرونده ویلموتس کجاست؟ پاسخ 
داد: »در جیب من است!« حالا دو پرونده مهم قرارداد با کانون 
ایران نوین و مارک ویلموتس در حال به نتیجه رسیدن است 
کت  گر احکام سنگین برای مهدی تاج و محمدرضا سا که ا
صادر شود، این دو از نظر قانونی دیگر نمی توانند در فوتبال به 
کار خود ادامه دهند. در پرونده فساد در فوتبال هم با عنایت 
به برخی احضارها و دستگیری ها، پای اعضای دیگری از هیات 
رئیسه فدراسیون فوتبال در میان است که صدور رأی این 
پرونده هم دیگر اعضای هیات رئیسه را با محکومیت مواجه 

خواهد کرد. 

   آخرین مرحله پرونده مس رفسنجان 
کل  ابراهیم حمیدی رئیس  حجت الاسلام والمسلمین 
دادگستری استان کرمان اوایل مرداد ماه در تشریح جزئیات 
آخرین وضعیت پرونده فساد در فوتبال گفت: در رابطه با 
کنون مجموعاً ۱۸ نفر تحت  پرونده فوتبال مس رفسنجان تا
تعقیب قضائی قرار گرفته اند که از این تعداد ۹ نفر به دستگاه 
قضائی مراجعه کرده اند و از آنان تحقیقات لازم به عمل آمده 
است وی افزود: از این ۹ نفر احضار شده در حال حاضر ۲ نفر 
مسئولین سابق فدراسیون فوتبال هستند که در بازداشت به 
سر می برند و ۷ متهم دیگر با قرارهای متناسب آزاد شده اند 
که در دسترس دستگاه قضائی هستند، همچنین برای ۹ نفر 
دیگر مهلت زمانی چند روزه تعیین شده است تا برای ارائه 
توضیحات و انجام تحقیقات بیشتر به دستگاه قضائی مراجعه 
کنند. رئیس کل دادگستری استان کرمان با بیان اینکه این 

پرونده در دستگاه قضائی استان کرمان در حال رسیدگی 
کن تهران هستند  است، بیان کرد: برخی از افراد پرونده سا
و درخواست داشتند که نیابت قضائی به تهران داده شود و 
اعطای نیابت به شهر دیگری طبق نظر قاضی رسیدگی کننده 
عمل خواهد شد. حجت الاسلام والمسلمین ابراهیم حمیدی 
در خصوص افراد تحت تعقیب قضائی قرار گرفته در این پرونده 
به تفکیک اعلام کرد: ۶ نفر از متهمان مربوط به اهالی رسانه و 
از رسانه های مجازی، مکتوب و مباحث و موضوعات ورزشی 
فعال هستند و در حال حاضر از رسانه ملی کسی به عنوان 
والمسلمین  حجت الاسلام  نیست.  پرونده  این  در  متهم 
کنون ۲ نفر از مسئولان سابق  حمیدی با اشاره به اینکه هم ا
فدراسیون فوتبال در بازداشت به سر می برند، بیان کرد: در 
این پرونده ۸ نفر از مسئولان فعلی و سابق فدراسیون فوتبال 
متهم هستند که از برخی از آنان تحقیقات انجام شده و برخی 
دیگر قرار است طی روزهای آینده به دستگاه قضائی مراجعه 
کنند. وی ادامه داد: آنچه که در دستگاه قضائی استان اهمیت 
دارد دقت در رسیدگی به این پرونده همراه با سرعت است و 
نهایتاً آن چیزی که قابل ارائه به افکار عمومی باشد سریعاً به 
اطلاع عموم مردم رسانده خواهد شد. رئیس کل دادگستری 
کمیته ای قضائی برای  کرمان همچنین از تشکیل  استان 
بررسی دقیق پرونده فساد در فوتبال خبر داد و گفت: امروز 
صبح در جلسه شورای معاونین دادگستری استان مصوب 
شد یک تیم ۵ نفره شامل مسئولان قضائی استان و قضات 
با تجربه مأمور شدند که به رفسنجان اعزام و این پرونده را با 
دقت لازم بررسی کنند، و در این رابطه هم دقت در رسیدگی و 
هم عناوین اتهامی و دلایل و مدارک کاملاً مورد نظارت و بررسی 

قرار می گیرد. وی اظهار کرد: مبارزه با فساد یکی از مهم ترین 
اولویت های دستگاه قضائی در استان کرمان است که برای 
رسیدن به این هدف، دستگاه قضائی نظارت های لازم را از 
سوی دادستان ها، معاونین قضائی دادگستری با استفاده از 
گزارشات نیروهای اطلاعاتی انتظامی و نظامی اعمال می کند. 
حجت الاسلام والمسلمین حمیدی تصریح کرد: خوشبختانه 
کرمان هماهنگی های لازم میان دستگاه های  در استان 
اطلاعاتی، قضائی و انتظامی وجود دارد. وی در پایان اعلام کرد: 
هر جا فساد کشف شود بی درنگ ورود خواهیم کرد و دستگاه 
قضائی استان کرمان بارها اعلام کرده است که فساد خط قرمز 
کید می شود با هرگونه فساد در هر نقطه ای  عدلیه است و تا
از استان با دقت و سرعت لازم برخورد خواهد شد که ضمن 
بازدارنده بودن جنبه پیشگیرانه داشته باشد و درس عبرتی 
برای مفسدین باشد. رئیس کل دادگستری استان کرمان در 
تشریح آخرین وضعیت فساد در فوتبال گفت: تمام اشخاص 
و متهمان پرونده فساد در باشگاه فوتبال مس رفسنجان 
احضار شده اند و آخرین دفاعیات متهمان اخذ شده است. 
حجت الاسلام ابراهیم حمیدی در جمع خبرنگاران در تشریح 
آخرین وضعیت فساد در باشگاه فوتبال مس رفسنجان، 
کنون تمام اشخاص و متهمان این پرونده  اظهار داشت: تا
به دادسرای رفسنجان احضار شده اند و آخرین دفاعیات 
متهمان اخذ شده است. وی با اشاره به اینکه به زودی 
کیفرخواست پرونده از سوی دادستان رفسنجان صادر خواهد 
شد، گفت: پرونده در مرحله پایانی رسیدگی در دادسرا قرار 
دارد و امیدواریم به زودی پس از بازگشت نیابت قضائی از یکی 
، کیفرخواست و قرار مجرمیت صادر شود. از استان های کشور
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آخرین وضعیت پرونده های فساد در فوتبال 

شوماخر پس از ۱۱ سال آفتابی شد  
میشائیل شوماخر، اسطوره فرمول یک برای 
اولین بار پس از بیش از یک دهه پس از حادثه 
اسکی، در مراسم عروسی دخترش در اسپانیا 
در انظار عمومی ظاهر شد. شوماخر که از زمان 
ک توسط خانواده اش  این حادثه وحشتنا
محافظت می شود، در مراسم عروسی جینا ماری 
که در مایورکا برگزار شد، دیده شد. فقط اعضای 
خانواده و بستگان نزدیک اجازه حضور در این 
مراسم را داشتند. این اولین باری است که او بعد 
از حادثه اسکی در معرض دید عموم قرار گرفته 
و با این حال از مهمانان این مراسم خواسته 
شده است که برای جلوگیری از عکس گرفتن، 
تلفن همراه خود را همراه نداشته باشند. سال 
گذشته، ژان تاد دوست دیرینه مایکل و رئیس 
سابق فراری و فدراسیون جهانی اتومبیلرانی 
فاش کرده بود که مایکل دیگر مثل قبل نیست و 
خیلی فرق کرده است. بعد از اتفاقی که برای این 
راننده پرافتخار در جریان اسکی رخ داد، زندگی 
او متفاوت شده است. به رغم استفاده از کلاه 
ایمنی، شوماخر در دسامبر ۲۰۱۳ دچار آسیب 
گر از وسایل حفاظتی استفاده  مغزی شد و ا
نمی کرد قطعاً جانش را از دست می داد. او با 
هواپیما به بیمارستان گرنوبل منتقل شد و تحت 
چندین عمل جراحی قرار گرفت. شوماخر مدت 
زمان طولانی را در مراقبت های پزشکی گذراند و 
خانواده اش تلاش کردند تا حریم خصوصی او را 

حفظ کنند. 

ویژه

سهراب که تجربه دو دوره حضور 
در باشگاه صبا را دارد، در نقل و 
انتقالات زمستانی 91 در شرایطی 
که رامین  گشت  به این تیم باز
رضاییان به عنوان یک پدیده در 
آن معرفی شده تا پس از 12 سال 
در استقلال و شرایط متفاوتی به 

یکدیگر برسند. 

استیون انزونزی ستاره نام آشنا 
تیم ملی فرانسه که همراه با این 
تیم جام جهانی فوتبال را هم فتح 
کرده است در بازی با استقلال 
تاجیکستان اقدام جالبی انجام 
داد و بازوبندی که در اختیارش 
قرار گرفته بود را روی بازوی پیام 

نیازمند بست. 

ه  لیشا عا مید  ا میت  و مصد
کاپیتان تیم پرسپولیس از ناحیه 
همسترینگ است و با توجه به 
فاصله اندک تا دیدار با چادرملو، 
کادر پزشکی تیم پرسپولیس تمام 
تلاش خود را می کند تا او حداقل 
امکان حضور در لیست پرسپولیس 

برای این بازی را داشته باشد. 

ت
شــ

س نو
عک

        مصدومیت   دوستان بازوبند

گفتوگو

و  تیم ملی  سابق  مهاجم  گروسی  محسن 
باشگاه استقلال در خصوص تغییرات کادر فنی 

باشگاه آبی پوش پایتخت صحبت کرد. 
   نظر شما درباره موافقت هیات مدیره 
استقلال با استعفای جواد نکونام و انتخاب 
سرمربی  عنوان  به  بختیاری زاده  سهراب 

موقت چیست؟
به شخصه مخالف جدایی نکونام تا نیم فصل 
بودم و سرمربی تیم باید می ماند، شاید هم بسیار 
معتقد باشند تغییر سرمربی تصمیم درستی بود 
ولی سهراب بختیاری زاده که از دوستان بسیار 
خوب من است به خاطر رفاقت با احمد شهریاری 
رئیس هیات مدیره به عنوان سرمربی موقت 
گرچه بسیار انسان با شخصیتی  انتخاب شده و ا
است ولی به خاطر رفاقت و سابقه همکاری در 
صبا باتری مسئولیت مهم سرمربیگری استقلال 
نباید تست شود. استقلال بازی های بسیار 
سخت و سنگینی در پیش دارد و حتی ۳ امتیاز 
یک بازی هم نباید از دست برود، چون بازگشت 
به شرایط خوب گذشته بسیار سخت است. 
گر  درست است که نباید بی گدار به آب زد ولی ا
تیم یکی دو بازی دیگر را از دست بدهد جمع 
کردن شرایط استقلال خیلی سخت تر می شود. 
به هر ترتیب چنین اتفاقی افتاده ولی باید هرچه 
زودتر سرمربی جدید معرفی شود و در این 
مدت نیز همه ارکان باشگاه به همراه هواداران 
حامی تیم باشند تا امتیاز دیگری از دست نرود و 

وضعیت بدتر از این نشود. 
   استقلال بازیکنان خوبی در این فصل 

جذب کرد! 
ک موفقیت یک  جذب بازیکنان بزرگ ملا
تیم نیست مگر اینکه بتوان بهترین استفاده 
را از کیفیت بالای آنها برد. سال گذشته جواد 
نکونام بسیاری از بازیکنان خوب این فصل را 
نداشت، اما نتایج بسیار بهتری گرفت، چون 
استراتژی خود را به درستی در زمین پیاده 
کرد، اما این فصل تیم اسیر حواشی شد و این 
حواشی به درون زمین کشیده شد تا جایی که 
بازیکنان تمرکز کافی برای ارائه توانایی های 
خود را نداشتند. فکر می کردیم با توجه به اینکه 
تمرینات پیش فصل به موقع شروع شد شاهد 
شروع بسیار بهتری باشیم ولی نتایجی که گرفته 
شد این موضوع را نشان نداد و نکونام ناچار به 

استعفا شد. 

گروسی: 
مخالف جدایی نکونام 

تا نیم فصل بودم

رکوردزنی والیبال ایران  
در تصاحب کرسی های آسیا 

ایسنا، امیرمحمد اشرافی در دومین روز 
رقابت های تکواندوی نوجوانان جهان در کره 
جنوبی به مدال طلا رسید اما مهدی رحمتی 
و ساینا علیپور از دور رقابت ها حذف شدند. 
امیرمحمد اشرافی در دور نخست وزن ۷۸+ 
کیلوگرم »رونان سینکلر« از کانادا را با ضربه فنی 
پشت سر گذاشت. او سپس در دو راند متوالی 
۱۲ بر صفر »توفا« از کوزوو را از پیش رو برداشت 
و در ادامه دو بر صفر »ممدووا« از آذربایجان 
را شکست داد و سپس با پیروزی دو بر صفر 
مقابل »رائول بارسینا« از مکزیک به نیمه نهایی 
راه یافت. اشرافی در این مرحله »دی متئو« از 
ایتالیا را نیز با ضربه فنی از پیش رو برداشت و 
به فینال صعود کرد. اشرافی در فینال نیز آیدن 
استلی از استرالیا را در دو راند شکست داد و 
صاحب طلای جهان شد. مهدی رحمتی، 
دیگر نماینده ایران در گروه پسران، در همان 
مبارزه نخست در دو راند به »وو« از چین باخت 
و از دور رقابت ها کنار رفت. در بخش دختران 
نیز ساینا علیپور در دور نخست دو بر یک برابر 

»ماریا باردوکینا« از کانادا به برتری رسید.

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
ایسنا: فرشید طالبی بازیکن اسبق تیم سپاهان گفت: شرایط 
کنونی بازی تیم سپاهان در مقابل تیم تاجیکستان می تواند 
به عنوان ژلوفن عمل کند به شرط اینکه بتواند در بازی های 
پیش روی خود با همین روند و موقعیت بسیار خوب ادامه 
دهد. فرشید طالبی پس از پیروزی سپاهان در دومین دیدار 
رقابت های لیگ قهرمانان باشگاه های آسیا-سطح ۲ برابر 
استقلال تاجیکستان، اظهار کرد: تیم سپاهان بازی نسبتا خوبی 
را به سرانجام رساند و تقریبا از بازیکنان خود در فاز هجومی 
کامارا در کنار رضا  استفاده کرد. مشاهده کردیم که ابوبکر 
شکاری، جواد آقایی پور و محمدمهدی محبی توانستند شرایط 
خوبی را در فاز حمله ایجاد کنند. سپاهان خیلی زودتر از اینها 
نیازمند این ترکیب بود که بتواند با تفکر به ترکیب خاص خودش 
دست پیدا کند و با پیاده کردن سیستم و ذهنیت مربی در زمین، 
کار خودش را انجام دهد. وی افزود: بنابراین در شرایط کنونی 
بازی تیم سپاهان در مقابل تیم تاجیکستان می تواند به عنوان 
ژلوفن عمل کند، به شرط اینکه بتواند در بازی های پیش روی 
خود به همین روند و موقعیت بسیار خوب ادامه دهد. بازیکن 
اسبق تیم سپاهان با اشاره به اینکه ضربه های عمده سپاهان در 
خطوط بوده است، افزود: به نوعی تیم سپاهان فوتبال رو به جلو 
که می توانست یک ژلوفن برای آرام  و دلخواه خود را بازی کرد، چرا
کردن اتفاق گذشته و پیشرفت به سوی آینده باشد و امیدوارم 

این نوع بازی کردن در آینده تداوم داشته باشد.

بیــنالمــلل
   شیاطین سرخ فصل جدید را با دو برد، یک تساوی و سه 
باخت از ۶ بازی ابتدایی در لیگ برتر شروع کردند و بحث اخراج 
اریک تن هاخ هلندی داغ است. تیم تن هاخ پس از باخت ۳ 
بر صفر مقابل تاتنهام در اولدترافورد در رده دوازدهم جدول 
لیگ برتر قرار دارد. این روند فشار زیادی را روی مربی هلندی 
وارد کرده و برخی گزارش ها ادعا می کنند که او فقط دو مسابقه 
برای حفظ سمتش در یونایتد فرصت دارد.  از ماسیمیلیانو 
، ادی هاو  آلگری، توماس توخل، توماس فرانک، گراهام پاتر
و گرث ساوت گیت به عنوان گزینه های جانشینی تن هاخ یاد 
شده است. دیلی تلگراف این هفته ادعا کرد که هیات مدیره 
منچستریونایتد به حمایت از تن هاخ قبل از بازی های کلیدی 
مقابل پورتو و استون ویلا ادامه خواهد داد. اعتقاد بر این 
است که این دو بازی برای یونایتد بسیار مهم است و سرمربی 
منچستریونایتد نیاز به کسب نتایج خوب در دو بازی پیش 
گر منچستریونایتد تصمیم به اخراج تن هاخ بگیرد  رو دارد. ا
ممکن است به گزینه سر آلکس فرگوسن روی بیاورد. فرگوسن 
سرمربی سابق یوونتوس را بهترین گزینه برای هدایت این تیم 
می داند. آلگری که در شرایط فعلی بدون تیم است، مایل است 
تا بعد از سال ها حضور در سری آ راهی یک لیگ جدید شود. 
گاتزتا دلواسپورت نیز خبر داده است که صحبت های اولیه از 

طرف باشگاه یونایتد با ماسیمیلیانو آلگری برقرار شده است.

خبرنگار ایتالیایی: 

 ۴ نتیجه  با  حالی  در  اینتر  فوتبال  تیم 
خ بلگراد را در ورزشگاه  بر صفر ستاره سر
سن سیرو شکست داد و به اولین بردش 
در فصل جدید لیگ قهرمانان اروپا دست 
یافت که مهدی طارمی به تشخیص سیمونه 
گی از ابتدا در ترکیب نراتزوری به میدان  اینزا
رفت. مهاجم ایرانی اینتر که در نیمه اول این 
بازی نتوانست آن طور که باید خودی نشان 
دهد، در نیمه دوم چهره متفاوتی از خود 
ارائه داد و با ۲ پاس گل در دقایق ۵۹ و ۷۱ و 
گل دقیقه ۸۱ از روی نقطه پنالتی در پایان 
این دیدار به عنوان بهترین بازیکن زمین 
انتخاب شد. دانیله ماری خبرنگار سرشناس 
ایتالیایی در خصوص عملکرد مهدی طارمی 

در بازی شب گذشته، به تسنیم گفت: من 
هم مثل بقیه فکر می کنم که طارمی بهترین 
بازیکن زمین بود، نه تنها به خاطر اولین 
گلش در سن سیرو، بلکه به این دلیل که ۲ 
پاس گل واقعی هم به هم تیمی هایش داد، 
پاس گل هایی که حاصل کار خط میانی نبود و 
منجر به گل های آسانی برای هم تیمی هایش 
شد. طارمی شروع آرامی در بازی داشت 
و سعی کرد وضعیت مناسبی پیدا کند. او 
هرچه بازی جلوتر رفت، بهتر و بهتر شد و 
همیشه توپ را بدون نگه داشتن بیش از حد، 

لمس کرد. ما عملکردی بسیار هوشمندانه 
از یک بازیکن بسیار باهوش را شاهد بودیم. 
استفاده از مغز و تکنیک، این ترکیبی عالی 
گی واقعاً درست  برای این اینتر است. اینزا
که طارمی در این تیم فقط یک  گفته بود 
مهاجم پشتیبان نیست. همچنین روزنامه 
ایتالیایی »گاتزنا دلو اسپورت« ضمن تمجید 
از عملکرد مهاجم ۳۲ ساله اینتر نوشت؛ 
گی هایی دارد که کمبودش در  طارمی ویژ
خط حمله نراتزوری حس می شد. او بازی 
هم تیمی هایش را کامل می کند، بدون اینکه 

کسی احساس کمبود کند. مهاجم اول یا دوم 
بودن هیچ تفاوتی ندارد و او با هر نوع مهاجم 
دیگری سازگار است. طارمی به لحاظ فنی در 
کار با توپ خوب است و در مورد توپ ربایی از 
مدافعان حریف هم خوب کار می کند، اتفاقی 
که در بازی شب گذشته افتاد و او توپ را 
پس از توپ ربایی ابتدا به آرناتوویچ و سپس 
به لائوتارو مارتینس داد. مهدی طارمی که 
تابستان اخیر به حضور چهار ساله اش در 
پورتو پایان داد و با امضای قراردادی سه ساله 
به اینتر پیوست؛ تا اینجای فصل در ۷ بازی 
)۳۴۵ دقیقه از ۶۳۰ دقیقه ممکن( برای اینتر 
به میدان رفته و آمار یک گل زده و ۳ پاس گل 

را از خود بر جای گذاشته است. 

بهتاش فریبا پیشکسوت باشگاه استقلال از مدیران این 
باشگاه خواست راه را درست بروند و بعد از جدایی جواد نکونام 

تصمیماتی درست بگیرند. 
شکست مقابل السد 

بهتاش فریبا در گفت وگو با تسنیم، درباره شکست ۲ بر صفر 
تیم فوتبال استقلال مقابل السد قطر در لیگ نخبگان آسیا 
اظهار داشت: قبل از هر چیزی باید بگویم به غیر از مدیریت، 
کادر فنی و بازیکنان، ما هم باید از هواداران عذرخواهی کنیم. 
شرایط به گونه ای است که نمی توانیم حتی از منزل بیرون 
برویم. باید شرایطی را به وجود بیاورند که تیم استقلال حداقل 
لیگ برتر را از دست ندهد. استقلال با صدر جدول هشت امتیاز 
گر از آنها بازی خوب بگیرند،  اختلاف دارد، اما نفراتی دارد که ا
می توانند به کورس مدعی برگردند. هر تیمی زمانی کابوس وار 
دارد و سایر تیم ها نیز وارد این زمان خواهند شد. ما باید در این 

زمان استفاده لازم را ببریم. 
حواشی پیش از فصل 

وی با انتقاد از حواشی پیش از شروع فصل برای استقلال 
آوردن بازیکن خارجی بدون  از  یادآور شد: همه اتفاقات 
هماهنگی با سرمربی شروع شد و به اظهارات داود حقدوست 
قبل از دربی رسید. آنطور که باید از شرایط بازی های مان 
استفاده نکردیم. هجمه های زیادی روی نکونام ایجاد شد. 

از نظر من، استقلال فصل گذشته با نکونام قهرمان شد، چون 
پرسپولیس با گل آفساید قهرمانی را کسب کرد. تیم نکونام 
گر شرایط مهیا بود،  نسبت به سال گذشته خیلی بهتر شد و ا
بهتر از بازیکنان بازی گرفته می شد. از زحمات نکونام تشکر 
می کنیم، چون می دانیم چه فشاری تحمل کرده است. تمرکز او 
روی نفرات و سیستم بازی نبود و باید جواب این و آن را می داد. 

گزینه ها 
مربی پیشین تیم فوتبال استقلال خاطرنشان کرد: اعتقاد 
دارم روح و روان تیم را برگردانیم به لیگ برمی گردیم، به شرط 
اینکه مربی خوب خارجی انتخاب شود. گزینه ایرانی در حال 
حاضر وجود ندارد. کسی باید انتخاب شود که رزومه داشته 
باشد. در صنعت، برای اینکه مدیر بزرگی را بردارند، شش ماه به او 
پول نمی دهند و کارمندان بر ضد او می شوند، وقتی نفر بعدی را 
آوردند در حسابش پول واریز می کنند. بازیکنان استقلال امسال 
پولی نگرفته اند و حداقل امیدواریم امسال از سیستم صنعتی ها 
استفاده کنند و شرایط بهتر از گذشته شود. باید دید هلدینگ 

چه تصمیمی می گیرد. 
شکست در دربی؟

رئیس  شهریاری  احمد  اظهارات  به  کنش  وا در  فریبا 
هیات مدیره باشگاه استقلال مبنی بر اینکه شکست در دربی 
اتفاق بدی نیست، گفت: نمی دانم چه چیزی بگویم. شاید واقعاً 

حساسیت دربی را در مقام یک مسئول درک نکرده است. بدون 
شک شهریاری دربی ها را دیده، ولی در مقام مسئول ندیده است. 
به همین دلیل شاید دربی از نظر او مهم نبوده باشد. در صورتی 
که برای همه مهم است. خیلی از مربیان در دربی ها به اصطلاح 
کَله یا ماندگار شده اند. شهریاری نظر خودش را داده است، چون 

هیچ وقت مسئولیتی در چنین تیم هایی نداشته است. 
اشتباهات فردی   

پیشکسوت باشگاه استقلال راجع به اشتباهات فردی 
بازیکنان در دیدار با السد گفت: فوتبال این اتفاقات را دارد، اما نه 
اینکه پنج اشتباه مشابه هم در خط دفاع اتفاق بیفتد. استقلال 
آنقدر بدون تمرکز بود که پنج موقعیت به حریف داد. خدا پدر 
سیدحسین حسینی را بیامرزد که با وجود یک اشتباه، خیلی 
گر توپ ها گل می شدند، آبروریزی می شد. وقتی  توپ گرفت. ا
روح بد فوتبال بیاید، شرایط خیلی بدتر می شود. من به لحاظ 
شخصیتی خوش بین هستم و می گذارم همه چیز طبق زمان 
گر قبول داریم در مدیریت اشتباه کردیم و  خودش پیش برود. ا
اجازه دادیم آدم ها در پست مشاور حرف بزنند، سعی کنیم از این 
پس اشتباه نکنیم. شهریاری آدم بی تجربه ای حداقل در این کار 
نیست. نکونام که رفت، حداقل از این پس راه را درست بروند تا ما 
و هواداران آسیب نبینم. امروز نمی خواستم سر کار بروم آنقدر 

که روح و روانم داغان بود. 

هیات مدیره مسئول نتایج استقلال است 

که خوب نبوده،   شرایط تیم  استقلال به لحاظ نتیجه 
مدیریت باشگاه تغییراتی را در کادرفنی تیم به وجود آورده، 
ان شاءا... از این شرایط بیرون بیایند. جواد نکونام هم زحمت 
کشید و خسته نباشد. فوتبال بالا و پایین دارد. سال گذشته 
نتیجه خوبی گرفت و با استقلال نایب قهرمان شد. متأسفانه 
اتفاقات فوتبال همیشه به نفع نیست و در مواقعی به ضرر 
است. این فصل نتوانست خوب نتیجه بگیرد و استعفا داد. 
ان شاءا... که در آینده استقلال نتایج خوبی را بگیرد. بالاخره 
نکونام با تمام وجود زحمت کشید تا موفق شود. نتایجی که 
او گرفت هرچه باشد قابل احترام است. من هم مربی بودم 
و می دانم که سرمربی استقلال تفکراتی داشته و هدف وی 
کسب بهترین نتیجه بوده است. هر مربی فلسفه و ایده های 
مخصوص به خود دارد. اینکه استقلال نتوانست نتیجه 
بگیرد دلایلش اختلافات مدیریت و کادرفنی بود. اختلافات 
درون خانوادگی به تیم ضربه زد. نباید برای باشگاه بزرگی، 
خ می داد. متأسفانه کسی  چون استقلال چنین اتفاقاتی ر
نتوانست میانجی شود و این مشکل بزرگ را حل کند. استقلال 
ضرر کرد و تیم تمرکز خود را از دست داد. الان هم می بینیم که 
شرایط خوب نیست. اینکه مهره های بهتری نسبت به فصل 
قبل جذب شدند موضوعی سلیقه ای است، تیم این فصل را 
جواد نکونام بست و نمی خواهم به این موضوع انتقاد کنم. 
قطعاً تفکراتی داشته که چنین تیمی را بسته است. سهراب 
بختیاری زاده به عنوان سرمربی موقت استقلال تا زمان 
انتخاب سرمربی خارجی انتخاب شده است.  این تصمیم را 
هیئت مدیره باشگاه استقلال گرفته، اولین و آخرین تصمیم 
این باشگاه نبوده است. بعد ها هم شاهد تصمیمات دیگری 
خواهیم بود. هر صحبتی درباره تغییر سرمربی و انتخاب 
سهراب بختیاری زاده به عنوان سرمربی موقت داشته باشم 
ممکن است به سوءتفاهماتی ختم شود. ضمن اینکه ممکن 
کم است آشفته تر شود؛ بنابراین  است جوی که بر تیم حا
گرفته و  هیئت مدیره باشگاه استقلال تصمیمات خود را 
نسبت به آنها پاسخگو خواهد بود. ما نظاره گر این تصمیمات 
خواهیم بود و دخالتی هم نداریم. فقط می توانیم بگوییم 
ان شاءا... استقلال موفق خواهد شد، چون ما هم فوتبالی 
هستیم و آنهایی که مسئولیت دارند هم فوتبالی هستند، 
فقط می گویم که امیدوارم استقلال موفق شود. عدم صبوری 
هواداران استقلال چیز جدیدی نیست. در تمام فوتبال ما 
هواداران صبور نیستند. تصمیمات را مدیران و مسئولین 
بنابراین  آنهاست؛  گردن  می افتد  اتفاقی  هر  و  می گیرند 
هواداران استقلال هم باید با هیأت مدیره باشگاه طرف شوند. 
هواداران دوست دارند تیم استقلال با آن سابقه، افتخارات و 
بزرگی که دارد در بازی های خود موفق باشد. وقتی تیم موفق 
نباشد و بالای جدول نباشد هواداران که انتظار برتری دارند 
صبوری نمی کنند؛ بنابراین من هم که عضوی از خانواده 
بزرگ استقلال هستم و نظر می دهم، باید صبور باشم و منتظر 
بمانم تا ببینیم تیم چه نتایجی با کادرفنی جدید می گیرد که بر 

اساس تصمیم هیئت مدیره انتخاب شده است.  

صمدمرفاوی
کارشناسفوتبال

فریبا: نکونام رفت؛ مدیران استقلال  راه را درست بروند 

 عملکرد طارمی هوشمندانه  بود 


